
شهر ما با نام تو برای همه نام آشنا است. شهری که شهره مردان بزرگش 
به خاطر بزرگی وجود کبریایی توست.

مردمان این شهر نه که مردمان این مرز و بوم بر سر سفره احسان تو نشسته اند و 
قدردان خوان کرم تو هستند. ما در سایه سار گنبد طلایی و گلدسته های فیروزه ای این 
حرم نفس گرفته ایم. ما هرچند در کویر بساط زندگی خود را پهن کرده ایم اما به عشق 
این حرم زنده ایم. همین حرم که بزرگانی را در کنار خود پرورش داد و حوزه علمیه ای 

را برپا کرد و انقلابی را خلق کرد و نهضتی عظیم را در عالم بشریت به وجود آورد.
صفای زندگی ما با زمزمه های زیارت نامه تو جان می گیرد. 

تو، هم فاطمه ای هم معصومه و مستمســک ما در روز جزا. حرم تو بهشت روی 
زمین من است.

من به شفاعت تو دل بسته ام. مثل همه آنان که چون پروانه دور ضریح تو می چرخند 
و به جایگاه تو نزد خدا معتقدند و به آن ایمان دارند.آن طور که امام صادق)ع( فرمود: 

با شفاعت تو شیعیان وارد بهشت می شوند.
بانوی آب و آینه! از خدا خواسته ام هرگاه توفیق زیارت تو را به دست آورم به من 

معرفتی عنایت کند تا با معرفت به زیارت نایل آیم.
بانوی حرم! تو معصومه ای، دختر امام، خواهر امام و عمه امام. تو طاهره، تقیه، نقیه، 

راضیه، مرضیه، سیده و اخت الرضایی.
زیارت حرم کبریایی تو، مردم این شهر و این دیار را به آسمان ها پیوند می دهد. 

با زیارت حرم تو عرش نشــینی تفسیر می شــود و عشق رنگ و رویی جاودانه به 
خود می گیرد.

ما با واژه واژه این زیارت خو گرفته ایم که برای رســتگاری خود از تو به پیشــگاه 
حق تعالی طلب شفاعت داریم. 

تو عزیزی که زیارت تو را جز بهشت پاداشی نیست.
تو فاطمه ای که بزرگان شهر ما در بدو ورود به استقبال آمدند و تا روز آخر غلامی 

تو را افتخار خود کردند.
امروز شهر ما سوگوار رحلت جانکاه توست و مردم آن در غم هجران تو جامه تو 

جامه سیاه بر تن دارند  ای بانوی حرم، خواهر آفتاب طوس.

به مناسبت دهم ربیع الثانی رحلت حضرت فاطمه معصومه)س(

مرثیه ای برای خواهر آفتاب

اخبار كشور

درمکتب امام

دانشگاه و حوزه پاسدار اصول انقلاب
طلاب علوم دينى و دانشجويان دانشگاه ها بايد با تمام توان خود در مراكزشان 
از انقلاب و اســلام دفاع كنند و فرزندان بســيجى ام در اين دو مركز، پاسدار اصول 
تغييرناپذير »نه شرقى و نه غربى« باشند. امروز دانشگاه و حوزه از هر محلى بيشتر 
به اتحاد و يگانگى احتياج دارند. فرزندان انقلاب به هيچ وجه نگذارند ايادى امريكا 

و شوروى در آن دو محل حساس نفوذ كنند.

صحیفه امام؛ ج21؛ ص195 | پیام به ملت ایران؛ 2 آذر 1367

صفحه 11
سه شنبه ۲۷ آذر 1۳۹۷

1۰ ربیع الثانی 1۴۴۰ - شماره ۲۲۰۷۷

نگاهی به دیروزنامه های زنجیره ای

روزنامه ای که صاحبش 80 میلیارد بدهی بانکی دارد
مدعی مطالبات معوق مردم شد!

سرویس سیاسی-
مضحک اســت که روزنامه ای مدعی مطالبات معوقه مردم شــود که مدیرمسئول آن یکی از ابَرَبدهکاران بانکی است! 
روزنامه قانون دیروز با انتشار یک کاریکاتور ظاهرا به مطالبات معوقه مردم پرداخت! اینجا باید یادآور شد که یکی از دلایل 
زمین ماندن مطالبات معوقه مردم، افرادی از قبیل مدیرمسئول روزنامه قانون! هستند که در اقدامی »غیرقانونی«! با وجود 

گذشت زمان هنوز پول بانک ها را پس نداده اند!
روزنامه زنجیره ای قانون در صفحه نیش خط خود با انتشار کاریکاتوری یکی از مسئولان را به تصویر کشیده که روی 
کمر فردی که مطالبات معوقه خود را طلب می کند ایستاده و می گوید: »مطالبات معوقه ؟؟ چشمم روشن ! لابد فردا می خوای 

»جلیقه زرد« هم بپوشی !« 
گفتنی است این روزنامه مدعی اصلاح طلبی در حالی ژست حمایت از مردم و مطالبات معوقه آنان را گرفته و از مسئولان 
دولتی که به جای عمل به تعهدات و پرداخت مطالبات مردم، بر گرده آنان سوار شده اند  انتقاد می کند که مدیر مسئول 

آن علیرضا نیکوئی از جمله ابر بدهکاران بانکی است.
ظاهرا این روزها تبهکاران مالی راه های راحت تری را در پیش گرفته اند. اگر تا سال ها پیش، بعد از اختلاس به کانادا 
پناهنده می شدند، حالا امروز کافی است مبلغی را در حوزه های فرهنگی و هنری و یا مطبوعاتی برده، یا حتی می توان »روزنامه 
قانون« داشت تا به راحتی هرچه تمام تر میلیاردها تومان پول بیت المال را تصاحب کرد و از برخورد قانونی هم در امان بود. 
روزنامه قانون همواره تلاش کرده است تا ژست روشنفکری به خود بگیرد و خود را یکی از جلوداران مبارزه با فساد  و 
مدعیان حمایت از حقوق مردم نشان دهد. آن هم روزنامه ای که سیاست هایش را فردی مشخص می کند که از ابربدهکاران 
بانکی است. فردی که 80.000.000.000 تومان از پول معلمان و فرهنگیان را  تصاحب کرده است. چنین روزنامه ای نام 
خود را »قانون« گذاشته است! شبه روشنفکرانی که سال ها از مشکلات گلایه می کردند و در روزنامه های زنجیره ای لب به 

گلایه می گشودند، حالا معلوم شده است خود آنها بخشی از مشکلات بودند.
این حرف ها را به دوستانتان بگویید!

عبدالله نوری وزیر کشور دوره اصلاحات و یکی از فعالان سیاسی اصلاح طلب در یک سخنرانی خواستار پاسخگویی 
مسئولین درباره اوضاع کنونی شد.

وی اظهار داشــته اســت: آنچه بدیهی است در برابر این حجم مشــکلات و بحران ها، همه ارکان   نظام به جهت آنکه 
مشــروعیت و مقبولیت آنها مســتقیم و یا غیرمستقیم ریشه در خواست  و رای مردم دارد، باید در پیشگاه مردم به عنوان 
صاحبان اصلی کشور و بیت المال،  پاسخگو باشند. نوری ادامه داد: نه فقط رئیس جمهور و اعضای کابینه، که همه  مقامات و 
مسئولان به  نسبت اختیارات و قدرتی که دارند، باید نسبت به  چالش های امروز ایران در  حوزه های مختلف، در برابر مردم 
احساس مسئولیت کنند و  پاسخگو و عذرخواه باشند.  هیچ مقام، جایگاه و نهاد و سازمانی نباید از نظارت مردم و  رسانه ها و 
مطبوعات  مستقل استثنا باشد. اینکه مقامات و مسئولان برای فرار از  پاسخگویی به مردم نسبت  به عملکردشان، مسئولیت 
مشکلات را به گردن یکدیگر بیندازند و خود به جای  پاسخگویی در نقش منتقد و اپوزیسیون عمل کنند، باعث  افزایش 

بی اعتمادی و   شکاف میان خودشان و مردم می شوند.
نوری با اشاره به مشکلات موجود کشور نیز گفت: البته  ممکن است برخی دوستان اصلاح  طلب، پاسخ  دهند که خیلی از 
 اقدامات را به جهت موانع، محدودیت ها و  سنگ اندازی های موجود، نمی شود انجام داد  و اجازه اقدامات اصلاحی را  نمی دهند، 
ولی نتیجه  اش برای مردم فرقی ندارد و  مشکلاتی که اکثریت مردم ایران در  زندگی و معیشت و اقتصاد خانواده خود لمس 
می کنند  همین چیزی است که  همه داریم  می بینیم. ما هم می دانیم موانع و مشکلاتی خارج از  اراده اصلاح طلبان  وجود 
دارد ولی  نمی شــود مشکلات، اختلافات و ناکارآمدی های درون  نیروهای اصلاح طلب موجود را  نبینیم و  همه چالش های 
موجود را به مشکلات بیرونی و  عملکرد جریان مقابل  اصلاحات ربط دهیم. اینکه برخی افراد با نردبان اصلاحات بالا می روند 

و با آبروی اصلاحات بازی می کنند، واقعیتی است که وجود دارد.
در این رابطه نکاتی هســت که بایســتی گوشزد کرد، مدعیان اصلاحات از ابتدای پیروزی انقلاب تاکنون به جز چند 
سال محدود مسئولیت اجرایی و تقنینی داشته اند و در همه این سال ها نیز در قامت اپوزیسیون منتقد وضع موجود بوده اند 
بی آنکه بگویند این وضع را چه کســی ایجاد  کرده اســت؟! اگر دولت در دســت مدعیان اصلاحات است و اقتصاد را آنان 
مدیریت می کنند بایستی چه کسی پاسخ گوید؟! شیفت کردن مشکلات از خود به همه و ظاهر شدن در قامت اپوزیسیون 

حلال مشکلات اقتصادی مردم نیست.
انتظار این اســت که آقای عبدالله نوری درباره کارخانه رشــت الکتریک نیز توضیح بدهد که چه کســانی آن را به نام 
همسرانشان ضبط کردند و البته توضیح این نکته هم از جانب ایشان ضروری است که با چه انگیزه ای در وزارت کشور تحت 

مسئولیت خود، ستاد حمایت از کرباسچی که به جرم فساد اقتصادی در حال محاکمه بود، تشکیل دادند؟!
تورم افسارگسیخته بازار مسکن و بی عملی دولت

روزنامه همدلی در گزارشــی نوشــت: »در روزهایی که نرخ دلار آرام آرام از فاز گرانی فاصله می گیرد، بازار مسکن اما 
بسیاری از مردم را نگران کرده است. در پاییزی که رو به اتمام است و چهارراه استانبولی که هیجان هفته های گذشته را 
ندارد، انتظار می رفت تا بازار مسکن نیز افت قیمت ها را تجربه کند، اما آن طور که گزارش های میدانی یا حتی رسمی نشان 
می دهد، قیمت ها همچنان رو به بالا است. جدیدترین آمار سامانه اطلاعات املاک در تهران نشان می دهد که، در ۲۴ روز 
ابتدای آذرماه ۱۳۹۷ شاخص قیمت هر متر مربع مسکن شهر تهران به ۹ میلیون و ۲۹۹ هزار تومان رسیده که نسبت به 
ماه قبل و ماه مشابه سال قبل به ترتیب ۳/۳ و 88/۲ درصد افزایش نشان می دهد. حالا اتفاقی که در بازار مسکن افتاده 
این است که با وجود کاهش نرخ دلار، خریداران همچنان منتظر افت قیمت ها هستند، اما بر اساس گزارش های میدانی 
معاملات زیادی در این بازار در جریان نیست و قیمت ها رو به بالا هستند. بماند که با آشوب دلار و افزایش قیمت مسکن، 
قدرت خرید قشر ضعیف و متوسط جامعه روز به روز تحلیل می رود تا هیجان از این بازار به کلی برود. سوال مهمی در این 
میان مطرح شده است که پاسخ آن حتی از زبان فعالان و کارشناسان مسکن نیز به گوش نمی رسد. اینکه به راستی چرا با 

وجود کاهش نرخ دلار، قیمت مسکن کاهش نمی یابد و بالاخره حباب قیمت مسکن چه زمانی می ترکد؟«.
روحانی در سال ۹۲ گفته بود: »تامین مسکن ارزان برای جامعه جزو برنامه های دولت تدبیر و امید است«.

عملکرد دولت روحانی در حوزه مســکن به توهین های دولتمردان به مســکن مهر، باقی ماندن مسکن اجتماعی در 
حد شــعار، بی تدبیری در ارائه تســهیلات بانکی در حوزه مسکن، بی عملی در وضع مالیات برای خانه های خالی و گرانی 

افسارگسیخته مسکن خلاصه می شود.
متاسفانه دولت به هیچ عنوان کارنامه قابل قبولی در حوزه مسکن ارائه نداد با این وجود روحانی در جلسه رای اعتماد 
به چهار وزیر به این موضوع اذعان  کرد و گفت که دولتش در زمینه مســکن به مردم بدهکار اســت، این بدهی روحانی 
ماحصل سکانداری عباس آخوندی در وزارت راه و شهرسازی است اما نکته شگفت آور این است که چند روز پس از اذعان 
روحانی مبنی بر بدهکاری دولتش، آخوندی در کمال آرامش!! گفت که به این موضوع که خانه ای نساخته ام افتخار می کنم!

علاقه سلبریتی ها به سنجاب و گنجشک آنور آبی!
روزنامه شرق در شماره دیروز یادداشت کوتاه و قابل تاملی در مورد سلبریتی ها منتشر کرده است. 

در این یادداشت آمده: »وقتی شبکه های اجتماعی را مرور می کنیم، در کنار لحظه های دردناک مانند حیوان آزاری یک 
الاغ یا ماجراهای مربوط به اظهارنظرهای سیاسی نکته های دیگری نیز وجود دارد. البته سلبریتی ها همواره نقش پررنگی در 
شبکه های اجتماعی دارند. مانند حضور مهناز افشار در دادسرای فرهنگ و رسانه که پس از تبلیغ یک دارو صورت گرفته است.«
این یادداشت در ادامه با بیانی طنزگونه به موضوع پرداخته و آورده است: »برخی ایرادات هم مدام به سلبریتی ها مطرح 
می شود و انتظارات زیادی از آنها هست؛ مثلا این سؤال هم مطرح است که چرا سلبریتی ها مدام با حیوانات عکس می گیرند و 
دلشان برای سنجاب و گنجشک آن طرف آب بیشتر می سوزد یا مثلا چطور می توانند بروند در یک خشکشویی کانادایی کار 
کنند یا بیماران یک بیمارستان را برای اهداف انسان دوستانه جابه جا کنند، اما علاقه ای به انجام این کارها در ایران ندارند.«

در این رابطه لازم به ذکر است که متاسفانه با گسترش کیفی و کمی رسانه های مجازی بستری برای سلبریتی ها فراهم 
شــده تا به مدد شــهرت به خود اجازه دهند تا در حوزه ای ورود کنند و به اظهارنظرهایی بپردازند که گاه ممکن است به 
قیمت جان انسان ها تمام شود.برای نمونه داروی خطرناکی که اخیرا یکی از همین سلبریتی ها برای سوءمصرف موادمخدر 

تجویز کرده بود.
همچنین در روزهایی که دراویش یک فرقه در منطقه گلستان تهران برای فراری دادن یکی از هم فرقه ای های خود 
آشــوب به پا کردند باز یکی دیگر از همین ســلبریتی ها به میدان آمد و علیه حافظان امنیت شهر به لجن پراکنی مشغول 
شد. حافظان امنیتی که در برابر آشوبگرانی ایستاده بودند که با قلدری می خواستند پلیس را مجبور کنند تا هم فرقه ای 
آنان را که به اتهام حمله به پلیس و فراری دادن متهمان به سرقت دستگیر شده بود رها کند. در حالی که در هیچ جای 
دنیا با چنین وضعیتی طرف نیستیم که این گونه نیروهای انتظامی را در برابر آشوبگران مورد هجمه قرار دهند و کار تا 
 آنجا پیش رفت که این فرزندان میهن را بدون ســلاح دفاعی در برابر وحشــیانی فرستادند که به شهادت چند نفر از آنان 

منجر شد. 
ضمن آنکه باید اذعان داشت که اخیرا یکی دیگر از این سلبریتی ها که علاقه خاصی به ژست دفاع از حیوانات دارند 
)چنانکه در یادداشت شرق نیز آمده( در صفحات شخصی خود در محیط مجازی ژست های حقوق حیوانات می گرفت و از 
طرفی دیگر پالتو پوستی را که از پوست بدن روباه ساخته شده را تبلیغ می کرد! لازم به تاکید است که احراز از آزار حیوانات 
مورد تاکید رسول اکرم )ص( و ائمه اطهار است تا آنجا که امیرالمومنین)ع( در نامه ای که به ماموران مالیاتی نگاشته موارد 
زیبایی از حقوق حیوانات را مشاهده می کنند از قبیل: در سواری گرفتن میان آنها مساواتی باشد که به شکلی نشود که 
تمام راه حیوانی راکب داشته و دیگری نداشته باشد و در مورد حقوق حیوان ماده ای که حامله است چنان حضرت علی)ع( 
سفارش می نمایند که انسان از دقت نظر آن حضرت حیرت می کند. حالا به قول یادداشت شرق اگر همین سفارش ها را 

فلان شخص خارجی گفته بود الان چه کف و سوت هایی که هوا نمی رفت.

رئیس مجلس شورای اسلامی در همایش 
قانون گذاری گفت:  نقش پژوهش در فرایند 
بودجه ســال 9۸ باید همراه با اصلاحاتی به 

مجلس شورای اسلامی ارائه شود.
به گزارش فارس، علی لاریجانی رئیس مجلس 
شورای اســلامی صبح دیروز در هفتمین همایش 
ملی نقش پژوهش در فرایند قانونگذاری که با حضور 
جمعی از مقامات، صاحب نظران و اندیشمندان در 
تالار شهید مدرس ساختمان مشروطه برگزار شد، 
طی سخنانی اظهار داشت: ما باید ۲ مسیر در سال 
جاری طی کنیم که یکی از آنها این است که بودجه 
سال ۹8 با اصلاحاتی ارائه شود و همچنین به موازات 
آن ما اصلاح ساختار بودجه را براساس تدابیر رهبری 
و طبق قانون برنامه ششم توسعه و سیاست های کلی 
مدون کنیم و بعد برای بودجه سال ۹8 می توانیم 
اصلاحیه داشته باشیم و سال ۹۹ را بر پایه همین 

تدوین کنیم.
وی افزود: این دغدغه رهبری معظم انقلاب در 
خصوص بودجه سال ۹8 کل کشور دغدغه بسیار 

ســنجیده و مهمی است و همه باید از آن حمایت 
کنیم، چرا که این یک کار مبنایی برای کشور است.

رئیس قوه مقننه در بخش دیگری از سخنانش 
در خصــوص چابک ســازی دولت گفــت: یکی از 
سیاست های کلی کوچک کردن دولت و چابک سازی 
آن است، خیلی ســال است که این یک سیاست 
کلی است اما دولت نه چابک و نه کوچک شد، چرا 

اینگونه است؟ 
وی بر همین اســاس اضافه کــرد: البته این 
کوچک سازی در حد اینکه افرادی بازنشسته می شوند 
وجود دارد. در قانون بازنشســتگی هم عده ای جدا 
شدند اما این تاثیر کمی می گذارد. تا زمانی که وضع 
دولت اینقدر فربه اســت و پیکره پهنی دارد زمینه 
برای ترقی و سرمایه گذاری در کشور باقی نمی گذارد.
رئیس مجلس شــورای اســلامی عنوان کرد: 
مشکل دولت این است که نمی داند با چه مکانیزمی 
کارمندانــش را کم کند لذا باید برای آنها یک جا و 
زمینه اقتصــادی فراهم کند تا این افراد را به آنجا 

انتقال دهند تا دولت کوچک شود.

لاریجانی در همایش نقش پژوهش در فرآیند قانون گذاری:

بودجه ۹۸ باید با اصلاحاتی ارائه شود

 قم- محمد خامه یار

سرویس سیاسی- 
۲۷ آذر ماه هر ســال یادآور حادثه ای تلخ و نیازی بســیار مهم است، حادثه تلخ 
شــهادت آیت الله مفتح توسط گروهک تروریستی فرقان هنگامی که این شهید برای 
تدریس عازم دانشگاه بودند و نیاز بسیار مهم که علی رغم گفته های فراوان تحقق عینی 

نیافته وحدت حوزه و دانشگاه است.
نزدیک چهل سال از آن روزها می گذرد و امروز »وحدت حوزه و دانشگاه« بیش 
از پیش احساس می شود، استعمارگران قرن ها با تفکیک علوم به دینی و غیردینی و 
خرافی خواندن علوم دینی و جدی قلمداد کردن علوم غیر از آن دیواری بزرگ میان 
دانش آموختگان این دو حوزه کشــیده بودند، وضعیت دگم و غیر قابل انعطاف کلیسا 
در برابر خواسته های مشروع و عقلانی مردم که جلوی هرگونه پیشرفت و تحرکی را 
از آنان می گرفت راه را بر استعمارگران و جدایی حوزه دین از اجتماع باز گذاشت، اگر 
غرب بعد از رنسانس و کنار گذاشتن دین تحریف شده خود از عرصه اجتماع توانست 
پیشرفت های ظاهری را به دست آورده و همزمان با این پیشرفت ها در ابعاد دیگر دچار 
پســرفت های وحشتناک گردد جهان اسلام از اول »اطلب العلم من المهد الی اللهد« 
و »اطلــب العلم و لو بالصین« را چــراغ راه خود قرار داده بود، زمانی که در غرب علم 
معنایی نداشت و عالمان حرمتی در جهان اسلام کرسی های آزاد اندیشی دایر و هزاران 

دانشجو و طلبه مشغول کسب علم بودند.
این همه گفته نمی شود که کم کاری امروز توجیه گردد، در گذشته هر چه که بودیم 
امروز در وضعیت کنونی قرار داریم و این وضعیت از روزی رقم خورد که روشنفکر نمایان 
غرب و شرق زده حوزه و دانشگاه را از هم منفک و در یک کلام علم و دین را دو ساحت 

جداگانه قلمداد کردند.
پیروزی انقلاب اسلامی فضای جدیدی برای دانش آموختگان حوزه و دانشگاه ایجاد 
کرد به صورتی که اساتید دانشگاه در حوزه های علمیه حضور یابند و برای طلاب علوم 
دینی سخنرانی کنند و از سوی دیگر نیز گروه زیادی از طلاب و علمای دین به دانشگاه ها 
راه یافته و ضمن تحصیل علوم جدید داشته های خود را در اختیار دانشجویان قرار دهند.

حوزه و دانشــگاه علی رغم نزدیکی فراوان به هم در چهار دهه گذشــته به خوبی 
از این فرصت بهره نبرده است، بی شک حضور سیاسیون و سخنرانی های سیاسی در 
محیط حوزه و همچنین تدریس علوم دینی و فلسفه اسلامی در دانشگاه توسط علمای 

دین کافی نیست و بایستی به جد نسبت به این حضور و ارتباط تنگاتنگ اندیشید.
وحدت حوزه و دانشــگاه از دشمنِ مشــترک و در عین حال هدف مشترکِ این 
دو ناشــی می شود، هجوم مغول به جهان اسلام و تخریب مساجد توسط آنان، حمله 
به مساجد در دوره مشروطه و جدایی حوزه و دانشگاه در دوره پهلوی که به پیروزی 
کودتای ۲8 مرداد ۱۳۳۲ منتهی شد همه و همه اهمیت وحدت »مسجد و مدرسه« 
و »حوزه و دانشگاه« را نشان می دهد، دشمنان می دانستند که برای زمین زدن جامعه 
بایستی کتابخانه ها و مساجد را تخریب کنند و نه دانشجویی برای تحصیل باقی بماند 
و نه عالمی برای هشدار نسبت به خطرهایی که در کمین است جرات به خود راه دهد، 
در این راســتا حوزه بایستی به تحجر و دگم اندیشی متهم می شد و دانشگاه بی دین 

قلمداد می گردید، انقلاب اسلامی این سد را شکست.
هفت نکته ای که نباید از آنها غفلت کرد 

حضرت آیت الله العظمی خامنه ای ۲۷ آذر ماه ۱۳60 پیامی به سمینار وحدت حوزه 
و دانشگاه صادر کرده و هفت نکته مهم در این باره را گوشزد کردند که با گذشت ۳۷ 
سال از آن روز این نکات هنوز تازه و مغفول به نظر می رسند، مرور این نکات را به همه 

افرادی که دل در گرو وحدت حوزه و دانشگاه دارند توصیه می کنیم. 
۱- اساتید و دانشجویان عزیز و ارجمند دانشگاه ها، علی رغم توطئه ها و تبلیغات 

دشمنان، شناخت محیط طلبگی را در برنامه کار خود قرار دهند.
۲- روحانیون با حضور در دانشگاه ها، عملی متقابل انجام دهند. در دانشگاه ها نکات 

بسیاری برای آموختن وجود دارد و ذهن های آماده ای برای یاد گرفتن. 
۳-نظامِ طلبگی، نظام کشف نشده ای است. شناختن نظام طلبگی برای دانشگاهیان 
و متقابلًا آگاهی از نظام آموزش دانشگاهی برای مدرسان حوزه های علمیه، بدون تردید 

آموزنده و الهام بخش خواهد بود.
۴- انقلاب اسلامی ایران، قبل از هر چیز، یک انقلاب معنوی است...خلأ معنویت، 
از آفات اجتماعی در رژیم گذشته بوده است. دانشگاه ها و حوزه ها برای دفع این آفت، 

در خود و در جامعه، نقش مهم و مسئولیت عمده برعهده  دارند.
5- نظریه »علم برای علم« افسانه  کهنه ای است که به خصوص در یک جامعه انقلابی 
پذیرفتنی نیست. علم اگر برای انسان، برای آرمان های انسانی، برای بشریت که غایت 
آن، رسیدن به خدا است باشد، معنی پیدا می کند. و حوزه های علمیه و دانشگاه ها را 

به تفکر در این باب دعوت می کنم.
6- فلسفه  ناهماهنگی و ناهمگونی دانشگاه و حوزه علمیه از القائات دشمنان خدا 
و خلق اســت: »متصل، جان های مردان خداست«...دانشگاهیان و روحانیون برای رد 
این نظر، و خنثی کردن نقشه دشمنان، باید با هوشیاری عمل کنند و عملًا نادرستی 

آن را به اثبات برسانند.
۷-تشکیل سمینارها و ایجاد گردهمایی ها در زمینه وحدت بین حوزه و دانشگاه، تا 

روزی که این وحدت عملًا و به نحو گسترده حاصل شود ضروری است.)۱(
پی نوشت:

اطلاعات ، ۲8 آذر ۱۳60 ، صفحه ۱ و ۱5

به مناسبت سالگرد شهادت آیت ا لله مفتح

7 نکته ای كه برای وحدت حوزه و دانشگاه
از آن غفلت شده است

عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام 
گفت: خوشبختانه برخی ها امروز به این امر 
رسیده اند که غرب تمام دنیا نیست. پس هفت 
ماه کشور را معطل چند کشور غربی نکنید که 

آیا SPV را ثبت خواهند کرد یا نه.
سعید جلیلی در مراسم افتتاحیه کنگره ملی 
»مصطفای شهید با گفتمان جوان مومن انقلابی« 
و هفتمین سالگرد شهید مصطفی احمدی روشن 
در دانشگاه صنعتی شریف، گفت: بزرگداشت شهدای 
هســته ای در هفته پژوهش از آن رو اهمیت دارد 
که این شهیدان اجازه ندادند کسانی برای ملت ما 
محدودیت پژوهش ایجاد کنند. شهدای هسته ای از 
آن رو بزرگ هستند که غرب را بزرگ نمی دانستند 
تا برای خواست غربی که مرکز عالم نیست، کسانی 
نروند و کشور را از ۲۳ حق تحقیق و توسعه کشور 

محروم کنند.
به گزارش فارس، وی با بیان اینکه امروز راه و 
آرمان شهدای هسته ای به بار نشسته است، تصریح 
کرد: کسانی که می گفتند بدون کدخدا دیپلماسی 
پیش نمی رود و به این خاطر توافقی شد که در آن 
دانشمندان ما از تحقیق و توسعه در ۲۳ موضوع منع 
و محروم شدند، امروز می گویند به آمریکا نمی شود 
اعتماد کرد. همه چیز را در آمریکا متمرکز نکنیم.

عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام با بیان 
اینکه برخی ها می گویند باید قدرت کنشــگری را 
بالا برد، اظهار داشــت: کار دیپلماسی آن است که 
بسترها را برای کنشگری فراهم کند و ارتقاء دهد 
نه اینکه آنها را برچیند. بالا رفتن قدرت کنشگری 
یک ملت آن است که توافقی نشود که در آن حق 

تحقیق و توسعه گرفته شود.
جلیلی ادامه داد: می گویند رعایت حقوق بشر 
ضرورت ادامه حیات کشور است؛ بسیار خوب. آیا 
دانش تحقیق و توسعه حق یک ملت هست یا نه؟ 
چرا باید صد حق مسلم کشور نادیده گرفته شود؟ 
خوشبختانه امروز به این امر رسیده اند که غرب تمام 
دنیا نیست. پس هفت ماه کشور را معطل چند کشور 
غربی نکنید که آیا SPV را ثبت خواهند کرد یا نه. 
اگر خوشبختانه به این باور رسیده اید که غرب تمام 
دنیا نیست، پس نگویید به خاطر بهانه گیری چند 

کشور فلان کنوانسیون را باید پذیرفت.
وی افزود: اگر صادقانه می گویید غرب تمام دنیا 
نیســت، پس نامه ننویسید که فلان کشور دست 
چندم اروپایی می خواهد رئیس شورای امنیت شود 
و فلان کنوانسیون دیگر را هم بپذیرید. اگر صادقانه 
باور دارید غرب همه عالم نیست، مترسک هایی که 

از غرب بلند کرده اید به زمین بگذارید.

عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام با بیان 
اینکه دنیای غرب بداند ملت ما چهل ســال است 
این باور را پیدا کرده اســت کــه غرب همه عالم 
نیست و آمریکا که سردمدار غرب است هیچ غلطی 
نمی تواند بکند، تصریح کرد: امروز هم خوشبختانه 
خوش باورتریــن افراد به غــرب تازه به این نتیجه 

رسیده اند که غرب تمام دنیا نیست.
جلیلی یکی از مهم ترین سرمایه های کشور را 
تجربه ملی دانست و گفت: تنها بهره برجام تجربه 
آن اســت؛ العقل حفظ التجارب. نمی توان و نباید 
اجازه داد کسانی با اخلال در حافظه ملی، تجارب 
ملی را هم پاک کنند. اگر عقل حافظ تجارب است، 
جریانی که بر تکرار  اشتباه اصرار دارد، قبل از هرچیز 

او دارای مشکل است.
وی افزود: اگر ملتی حافظه ملی و تجارب ملی 
خود را بکار نگیرد و اگر کســانی بخواهند حافظه 
ملی و تجارب ملــی ملتی را همچون منابع دیگر 
ملی یک کشور پاک کنند، آنگاه ملت باید هم چوب 
ندانم کاری و ذوق زدگی های آن روز آنها را بخورد و 
هم پیاز  اشک آور تحلیل های متناقض امروز آنها را.

عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام بیان 
داشت: امروز برخی ها، طوری می گویند »مگر دنیا 
یعنی آمریــکا؟« که انگار دیگران می گفتند بدون 

کدخدا هر دیپلماســی محکوم به شکست است. 
طوری می گویند همه نگاهمان را در آمریکا متمرکز 
نکنیم که انگار دیگران می گفتند آب خوردن روی 

میز به مذاکره با آمریکا بستگی دارد.
جلیلی تصریح کرد: اگر نماد کلید نتوانســت 
مشکلات این کشور را حل کند، نماد »نعل وارونه« 
هرگز نخواهد توانست. زمانی نعل وارونه زده می شد 
و واقعیت هایی مثل شکســت پذیر بودن آمریکا و 
قابل اعتماد نبودن آمریکا را نمی دیدند اما شــعار 

واقع بینی می دادند.
وی افزود: امروز برای ملتی که الگوی مقاومت 
در جهان اســت، به جای آنکه دیپلماسی در تراز 
انقلاب اسلامی را ارائه کنند الگوی عده ای، از آمریکا 
و اروپا به الگوی قطر رسیده است. این افراد اگر باور 
دارند مزیت جمهوری اسلامی مردم سالاری دینی 
و قدرت مردمی آن اســت، آیا »قطر« باید الگوی 
دیپلماســی آن باشــد؟ امروز روز دفاع ملی برای 
جمع بندی برخی تجارب نافرجام است؛ آیا امضای 
کری تضمین بود یا نه؟ آیا باغ گل بی برجام بار دارد 
یا نه؟ آیا برجام آفتاب تابان است یا چراغ خاموش؟ 
کدام معامله عاقلانه ای وجود دارد که یک طرف به 
تمامی تعهدات خود پایبند باشــد اما طرف دیگر 

زیر توافق بزند؟

مشــاور رئیس جمهور در حالی می گوید 
»هر اتفاقی هم بیفتد، برجام توانسته داغ ننگ 
تسلیحات هسته ای را از پیشانی ایران بردارد«، 
که ظاهر فراموش کرده از رفع تحریم ها گرفته 
تا رونق اقتصادی و حتی آب خوردن مردم را 
هم به برجام گره زده و بــا آن رای مردم را 

گرفته بودند. 
حسام الدین آشنا مشاور رئیس جمهور و رئیس 
 مرکز بررسی های استراتژیک ریاست جمهوری روز 
دوشنبه در همایش »صلح و ثبات در غرب آسیا؛ یک 
منطقه، یک سرنوشت« در مرکز مطالعات سیاسی و 
بین  المللی وزارت امور خارجه در تهران طی اظهاراتی 
عنوان کرد: برجام بعد از خروج آمریکا آسیب دیده 
و حتی شاید به خاطر عدم پایبندی سایر کشورها 

بیشتر آسیب ببیند.
وی افزود: اما هر اتفاقی بیفتد، برجام توانست 
داغ ننگ تسلیحات هســته ای را از پیشانی ایران 
بردارد. بعد از خروج آمریکا کسی از آمریکا حمایت 

نمی کند و کسی دیگر نگران فعالیت های هسته ای 
ایران نیست و اکنون برجام سرمایه ای ارزشمند برای 

صلح و آرامش در منطقه است.
چنیــن ادعــای در حالی از ســوی مشــاور 
رئیس جمهور مطرح می شود که دولتمردان با توجه 
به خسارت محض برجام و دستاورد تقریباً هیچ توافق 
هسته ای، به جای عذرخواهی و تلاش برای جبران 
این خسارت، به انکار وعده ها، تقلیل مطالبات مردم و 
دستاوردسازی و در نهایت تلاش برای تغییر صورت 

مسئله روی آوردند.
در ایام مذاکرات هسته ای ایران و ۱+5 در دولت 
یازدهم بود که دولتمردان با کمک شبکه رسانه ای 
زنجیره ای خود به بیان وعده و وعیدهای رنگارنگ 
می پرداختند. از جمله »تحریم های ظالمانه باید از 
بین برود تا سرمایه بیاید و مشکل محیط زیست، 
 اشــتغال، صنعت و آب خوردن مردم حل شــود، 
منابع آبی زیاد شــده و بانک ها احیا شــوند« - »با 
توافق هسته ای بذر اقتصاد ایران به ثمر می نشیند« 

- » اقتصاد ایران بعد از توافق هسته ای شکوفا خواهد 
شد« - »منتظر هجوم سرمایه های خارجی بعد از 
توافق هسته ای باشید«. در کنار این وعده و وعیدها، 
برای تحت فشــار قرار دادن نهادهای تصمیم گیر و 
همچنین ایجاد نگرانی در افکار عمومی، هشدارهایی 
نیز داده می شد. برای مثال ادعا می شد که هر روز 
تأخیر در رسیدن به توافق و اجرای آن بیش از ۱00 

میلیون دلار ضرر به کشور وارد می کند.
براســاس تبلیغات گســترده دولتمــردان و 
رســانه های حامی دولت قرار بر این بود که برجام 
دو دستاورد عمده داشــته باشد؛ اول »لغو تمامی 
تحریم ها« و دوم »گشــایش اقتصادی برای عموم 
مردم« اما همان طور که منتقدان نیز به درســتی 
 اشــاره کرده بودند، به دلیل رعایت نکردن قاعده 
»توازن تعهدات«، »همزمانی اجرای تعهدات«، »اخذ 
تضمین از طرف مقابل« و »پیش بینی برگشت پذیری 
امتیازات واگذار شده در صورت نقض عهد« که قاعده 
عقلی هر قرارداد عادی حقوقی است، برجام  نتوانست 

برآورده کننده این شعارها باشد.
برجام قرار بود تحریم ها را بردارد 

باقی حرف ها بی اعتبار است
رهبر معظم انقلاب اســلامی نیــز خرداد ماه 
امسال در یکی از بندهای تجربیات برجام فرمودند: 
» گره نزدن مسائل کشور به برجام و مسائل خارجی 
اســت... ما نباید مسائل کشورمان را به امری که از 
اختیارمان خارج است گره بزنیم. نباید از یک سوراخ 
دو بار گزیده شویم و از تجربه هایمان استفاده نکنیم 
و به چیزهای کم اهمیت دل خوش کنیم. مثلاً اینکه 
می گویند در این قضیه  برجام، آمریکا از نظر اخلاقی 
و آبرو شکســت خورده... خب بله، اما آیا ما مذاکره 
کردیــم که آمریکا بی آبرو شــود یا مذاکره کردیم 
که تحریم ها برداشــته شود؟ حالا هم که گفته اند 
تحریم های ثانویه هم برمی گردد. یا گفته می شود 
که رابطه  بین اروپا و آمریکا شــکرآب شده... مگر 
برای این مذاکره کردیم؟ البته اروپا مخالفتی هم با 

آمریکا نخواهد کرد.«

استاد دانشگاه و تحلیلگر مسائل سیاسی 
گفت: در صورتی که ما هم به تعهدات برجامی 
خود پایبند بمانیم و هم مذاکره با آنها را در 
دستور کار قرار دهیم، در واقع این یک پیام 
از طرف ماست که اگر آمریکا هر رفتاری با ما 
بکند، جمهوری اسلامی هیچ عکس العمل منفی 

نشان نخواهد داد.
ســید محمد مرنــدی در گفت وگــو با مهر 
درباره طــرح مذاکره مجدد با آمریــکا آن هم در 
شــرایط بدعهدی  این کشور در برجام و خروجش 
از توافق هســته  ای، گفت: تصــور می کنم اینگونه 
اظهارنظرها اشتباه خطرناکی است چرا که در حال 
حاضر در شرایط برابری با آمریکا قرار نداریم. در حال 
حاضر برنامه هسته ای کشورمان نیمه تعطیل است 
اما در عین حال تحریم های آمریکایی ها تمام و کمال 
در حال اجراست، شرایط کنونی میان ایران و آمریکا 
برابر نیســت. آمریکا این موضوع را به عنوان ضعف 
ما محسوب می کند، بنابراین تا زمانی که این کشور 
شرایط را به قبل برنگرداند، مذاکره منطقی نیست.

وی اظهار داشت: واقعیت این است که مذاکره 
در شــرایط کنونی به معنای کــم آوردن در برابر 
آمریکا است، در چنین شرایطی این کشور انتظارات 
جدیدی مطرح خواهد کرد و در صورت انعقاد توافق 

جدید، مانند گذشته آن را به هم زده و به این ترتیب 
باخت بزرگی برای ما خواهد بود. حرف از مذاکره با 
آمریکا در شرایط فعلی این پیام را به دشمن منتقل 
می کند که عهدشکنی آنها و زیر پا گذاشتن توافقات 
بین المللی در حالی که سایر طرف ها پایبندی خود 
را حفظ کرده اند، هیچ عواقبی برای آنها ندارد. اگر 
قرار باشد هر بار آمریکا زیر تعهداتش بزند و ما هم 
هیچ واکنشی نشان ندهیم و علاوه  بر آن از مذاکره 
مجدد هم صحبت کنیم، قطعا عاقلانه نخواهد بود. 
در صورتی که ما هم به تعهدات برجامی خود پایبند 
بمانیــم و هم مذاکره با آنها را در دســتور کار قرار 
دهیم، در واقع این یک پیام از طرف ماست که اگر 
آمریکا هر رفتاری با ما بکند، جمهوری اسلامی هیچ 
عکس العمل منفی نشان نخواهد داد. مذاکره کردن 
با کســی مثل ترامپ که نه به اخلاق پایبند است 
و نه به تعهدات سیاسی و بین المللی اصلا عاقلانه 
نیست، زیرا احتمالا در جریان مذاکره او فشارها بر 
جمهوری اسلامی را افزایش داده و محدودیت های 
جدیدی اعمال می کند و تمام تعهدات خود را زیر 
پا می گــذارد و اطمینان دارد که هیچ عواقبی هم 

برای او به همراه ندارد.
تحلیلگر مسائل سیاسی در پاسخ به این سؤال 
که در شرایط فعلی راهکار چیست؟ بیان داشت: با 

توجه به اینکه جمهوری اسلامی بطور کامل برجام را 
اجرا می کند و در طرف مقابل آمریکا به صورت کاملا 
شفاف برخورد ظالمانه ای حتی از نگاه غربی ها دارد، 
بنابراین باید از این زاویه برخورد کرده و به آمریکا 
فشار آوریم که روش منطقی را دنبال کنند، یا اینکه 
برجــام را بپذیرنــد و در غیراین صورت جمهوری 

اسلامی ایران برنامه هسته ای خود را تقویت کند.
این استاد دانشگاه تصریح کرد: باید به افراد و 
جریان هایی که دنبال مذاکره با آمریکا هستند، تاکید 
کنم که پس از خروج از برجام از یک سو ترامپ در 
سخنانش صحبت از معامله بزرگ با ایران کرد و از 
دیگر سو، وزیر خارجه آمریکا ۱۲ شرط را برای ایران 
تعیین کرد که اگر آنها را مورد بررسی قرار دهیم، 
متوجه می شــویم که این شروط به معنای تسلیم 
ایران است. بنابراین  ترامپ به دنبال معامله با ایران 
نیست، بلکه به دنبال تسلیم است. مذاکره مجدد با 
آمریکا به این مفهوم اســت که یک سری امتیازات 
دیگر به این کشــور بدهیم و مطمئن نباشیم که  
آیا آنها به تعهدات شان عمل می کنند یا خیر. زیرا 
آمریکا کشوری است که حتی نسبت به متحدین 
خود هیچ گونه تعهدی ندارد و به توافقاتی که امضا 
شده پایبند نیست. پس برای چه باید دوباره با آنها 
مذاکــره کنیم و الان چه چیز تازه ای دوباره باید به  

آمریکا بدهیم؟ بازی سازش که این روزها برخی در 
داخل با هماهنگی بیرون از کشور در حال پیشبرد 
آن هســتند، محکوم به شکست اســت. امروز که 
برنامه هسته ای ما نیمه تعطیل است، توازنی نیست 
تا مذاکره کنیم. اگر چنین شرایطی را بپذیریم، به 
شکلی تفسیر خواهند کرد که ایران به زانو در آمده 
است. مرندی خاطرنشان کرد: ما انعطاف بسیاری 
از خود به ویژه در مســئله برجام نشان دادیم. در 
نتیجه به جامعه جهانی ثابت کردیم که در پی حل 
مسئله هستیم. اما اکنون که آمریکا چنین رفتاری از 
خود بروز داده و از توافق هسته ای خارج شده است، 
ما دیگر نمی توانیم بیش از این انعطاف نشان دهیم و 
یا امتیازات جدید بدهیم. زیرا این پروسه ادامه خواهد 
داشــت و در این صورت ما استقلال کشور خود را 
از دســت خواهیم داد. وی با بیان اینکه هیچ گونه 
تفاوت راهبردی میان دولت های این کشور در مقاطع 
مختلف و در مقابل ایران وجود ندارد، افزود: هر دو به 
دنبال تشدید فشار و تحریم بودند و استراتژی هر دو 
فشار بوده است. اساساً تحریم های فلج کننده را اوباما 
مطرح کرد. قطعنامه  ۱۹۲۹ که در دوره  اوباما مطرح 
شــد، رابرت گیتس گفت این سکوی فشار است تا 
ما بتوانیم فشارهای بیشتری وارد کنیم. مبدع این 

سیاست فشار حداکثری، اوباما بوده است.

امام جمعه  احمد خاتمی  آیت الله سید 
موقت تهران طی بیانیه ای گفت که انتصاب 
دامادش در حوزه ریاست سازمان برنامه و 

بودجه ارتباطی با او ندارد.
آیت الله سید احمد خاتمی در بیانیه ای نوشت : 
»چند روزی اســت در فضای مجازی مسئولیت 
دامادم آقای ســید حســین میرخلیلی در دفتر 
آقای دکتر نوبخت منتشــر شــده است در این 
رابطه چند نکته گفتنی است: اول اینکه در آغاز 
زندگی مشترک دخترانم با دامادها، گفته ام »همه 
مسئولیت کارهایتان با خودتان است، این انتساب 
را دخالت ندهید. دوم اینکه هیچ گاه برای هیچ یک 
از دامادهایم سفارشی برای کاری نداشته و ندارم 

چون رانت خواری را منکر می دانم.
ســوم اینکــه در رابطه با مســئولیت آقای 
میرخلیلی نه در این مسئولیت و نه در مسئولیت 
قبلی هم بنده نه تلفنی نه پیامکی نه کتبی هیچ 
سفارشی نداشــته ام می توانید از آقای محمدی 
)رئیس محترم سابق سازمان اوقاف و امور خیریه( 

و آقای دکتر نوبخت بپرسید.
چهارم اینکه از حساسیت جامعه اسلامی بر 

این امور سپاسگزارم و امیدوارم این روش ادامه یابد 
و پنجم اینکه در این عرصه هم باید تقوی، محور 
باشد، از تجسس و عیب جویی پرهیز گردد، باید 

درصدد اصلاح عیب موجود بود.«
استعفای داماد رئیس جمهور 

 از سوی دیگر درحالی که هفته گذشته رضا 
رحمانی وزیر صنعت معدن و تجارت، کامبیز مهدی 
زاده داماد رئیس جمهور را به سمت معاون وزیر و 
رئیس سازمان زمین شناسی منصوب کرده و اعلام 
کرده بود که او از گزینه های محق این سمت است ، 
مهدی زاده روز گذشته متن استعفای خود را تقدیم 

رحمانی کرد و رسما از این سمت کناره گرفت.
وزیر صمت در دفاع از این انتصاب پر حاشیه 
گفته بود آنها که درباره این انتصاب تردید داشتند، 
وقتی سوابق او را دیدند به ما تبریک گفتند؛ قطعاً 
اگر هر فردی سوابق او را ببیند، آن را تایید می کند.

وی همچنیــن گفته بود: بــدون تردید این 
فرد از نظر شایســتگی ها، صلاحیت های فردی، 
کارآمدی، مدارک تحصیلــی و انگیزه، رزومه ای 
قوی دارد و هیچ بحث دیگری جز این محورها در 

میان نبوده است.

مشاور عالی وزیر امور خارجه کشورمان 
و رئیس جمهور سوریه روز یکشنبه با یکدیگر 
دیدار و در مورد تشکیل کمیته قانون اساسی 
سوریه و نشست آتی کشورهای ضامن صلح 

این کشور گفت وگو کردند.
ســرویس مطبوعاتی دفتر ریاست جمهوری 
سوریه اعلام کرد که »بشار اسد« و »حسین جابری 
انصاری« روز یکشنبه پیرامون تشکیل کمیته قانون 
اساسی سوریه و نشســت کشورهای ضامن صلح 
سوریه در ژنو در روزهای هفدهم و هجدهم دسامبر 
)۲6 و ۲۷ آذرماه(، با یکدیگر بحث و گفت وگو کردند.
در این دیدار، رئیس جمهور سوریه تلاش های ایران 
برای تشکیل کمیته قانون اساسی سوریه را به رغم 
موانع به وجود آمده از ســوی کشــورهای حامی 
تروریسم مورد تمجید قرار داد.سرویس مطبوعاتی 
دفتر ریاست جمهوری سوریه اعلام کرد: »]جابری[ 
انصاری در دیدار عصر یکشــنبه خود با بشار اسد، 
رئیس جمهور سوریه را در جریان تمهیدات لازم برای 
برگزاری نشستی با حضور کشورهای ضامن صلح 
سوریه- که برای دو روز آینده در ژنو برنامه ریزی شده 
است- قرار داد«.گفتنی است که ماه میلادی گذشته، 
»استفان دی میستورا« نماینده ویژه سازمان ملل 

جلیلی در دانشگاه شریف:

حالا كه می گویید »غرب« همه دنیا نیست 
پس كشور را معطل »كانال مالی اروپا« نکنید

آقای آشنا! برجام برای برداشتن ننگ تسلیحات هسته ای 
از پیشانی ایران بود یا لغو تحریم ها؟!

تحلیلگر مسائل سیاسی:

مذاكره مجدد با آمریکا نفی استقلال كشور است

توضیحات آیت الله خاتمی 
درباره انتصاب دامادش در دولت

دیدار »جابری انصاری« با »بشار اسد« 
و گفت وگو درباره تأسیس کمیته قانون اساسی سوریه

رئیس  مجمع نمایندگان استان سمنان گفت: طرح 
انتقال آب دریای خزر مشکل زیست محیطی ندارد.

به گزارش خبرگزاری فارس، از ســمنان، احمد همتی، 
اظهار کــرد: انتقال آب از دریای خزر از طرح های مهم برای 
رفع مشــکل کم آبی استان سمنان به شــمار می رود؛ زیرا 
اســتان با مشکل جدی کم آبی مواجه است.وی تصریح کرد: 
بر اساس اعلام نظر کارشناسان ذی ربط و مسئولان سازمان 
حفاظت محیط زیست، طرح انتقال آب دریای خزر از لحاظ 

زیست محیطی هیچ مشکلی ندارد. رئیس  مجمع نمایندگان 
استان سمنان در مجلس با  اشاره به اینکه وزارت نیرو هم با 
کلیات طرح انتقال آب دریای خزر موافقت کرده است، اضافه 
کرد: برآورد هزینه، اجرای طرح و سرمایه گذار را پیگیر هستیم.
همتی تصریح کرد: طرح انتقال آب از خزر باید به زودی 

تحقق پیدا کند و مشکل کم آبی استان برطرف شود.
نماینده مردم سمنان، سرخه و مهدی شهر در مجلس با 
تأکید بر اینکه با اجرای این طرح مشکلات آبی کشاورزان و 
حتی صنعت رفع می شود، اظهار کرد: شاهد اتفاقات خوبی با 

رفع مشکل کم آبی در سمنان خواهیم بود.
وی تصریح کرد: اقدامات تأمین منابع پایدار آب و انتقال 
آب بایــد به صورت قانونی پیگیری شــود و تا امروز نیز تمام 
محورهای قانونی و اداری انتقال آب دریای خزر انجام شــده 

است و باید این طرح به مرحله اجرا برسد.
همتی بیان داشــت: امروز زمینه اجرای طرح انتقال آب 
دریای خزر به فلات مرکزی ایران آماده بوده و دولت نیز آماده 

است تا این طرح را با همکاری همه جانبه اجرا کند.
همتی با بیان اینکه اســتان ســمنان ازنظر ردیف های 
بودجه ای جزو کم ردیف ترین اســتان های کشــور محسوب 
می شود از اســتاندار جدید سمنان خواست تا تلاش کند و 

عقب ماندگی های این استان جبران شود.

نماینده مردم سمنان:

طرح انتقال آب دریای خزر مشکل زیست محیطی ندارد

کاندیدای انتخابات ریاست جمهوری 96 گفت: از دولت روحانی می توان با تعبیر دولت هاشمی منهای 
سازندگی یاد کرد.

مصطفی هاشمی  طبا در گفت و گو با تسنیم اظهار داشت: تفکرات دولت آقای روحانی شباهت های زیادی به دولت 
آقای هاشمی دارد. با این تفاوت که در دولت سازندگی همان طور که از اسم آن نیز پیداست تمرکز دولت بر ترمیم آثار 
جنگ و ساختن زیرساخت های کشور بود. دولت آقای هاشمی در عین حال که به اصول اقتصاد آزاد توجه داشت، ولی به 
سازندگی کشور نیز بها می داد. به طور کلی می توان از دولت روحانی با تعبیر »دولت هاشمی منهای سازندگی« یاد کرد.

وی همچنین گفت: تفکرات اجتماعی آقای روحانی و مرحوم  هاشمی بی شباهت با هم  نیست ولی آقای هاشمی 
بر روی سازندگی تاکید داشت در حالی که دولت آقای روحانی سازوکار مشخصی برای امر سازندگی در کشور در نظر 
نگرفته است. وقتی سازمان برنامه و بودجه به سازوکارهای سازندگی در کشور توجهی ندارد، چطور می توان از دولت 

آقای روحانی توقع سازندگی داشت.

هاشمی طبا:
دولت روحانی همان دولت هاشمی منهای سازندگی است

در امور سوریه ابراز امیدواری کرد که کمیته قانون 
اساسی سوریه در ماه دسامبر تشکیل جلسه دهد.

به گــزارش مهــر در همین ارتباط، »بشــار 
الجعفری« ســفیر سوریه در ســازمان ملل نیز به 
شورای امنیت سازمان ملل گفته بود که دمشق بر 
این باور است کمیته قانون اساسی سوریه- که قرار 
اســت پیش نویس اصلاحات قانون اساسی را تهیه 

کند- لازم است هرچه سریعتر تشکیل شود.


